
Prostor v Centru je dragocen
Na seji predsedstva občinskega komiteja ZKS je bilo
spet slišati opozorilo o veliki dragocenosti prostora v
Centru. Besedaje tekla o gospodarjenju s poslovniml
prostori in o politiki, ki naj bi jo do tega vprašanja
opredelil izvršni svet. Gre za gospodarski obstoj
občine, ki si ga lahko zamislimo samo z razvojem
drobnega gospodarstva pretežno družbenega sek-
torja.

Gre za že staro ugotovitev, da v
občini, kakršna je Center. ni pro-
stora za razvoj industrije, ki po-
trebuje velike proizvodne dvora-
ne in dostopne poti in je vrhu tega
lahko še onesnaževalec okolja.
Smotrn pa je razvoj malih obra-
tov z najvišjo koncentracijo teh-
nologije in znanja, ki vrhu tega
prav nič ne ogrožajo okolja. To so
hkrati tudi visoko akumulativne
delovne organizacije, ki zmorejo
sredstva za plačilo dragocenega
prostora v občini, ki ga moramo
kar najbolje izkoristiti in vnovčiti.

Ob vsem tem pa je zanimivo, da
v naši občini še vedno ni posebno
velikega problema, če hoče zaseb-
nik odpreti točilnico, kopirnico,
majhen butik ali kaj podobnega.
Velik problem pa nastane, če ho-
če skupina občanov ustanoviti
delovno organizacijo s takšno
vsebino dela, o kakršni smo govo-
rili maloprej. Za malega obrtnika
se kaj hitro najde prostor, za de-
lovno organizacijo pa nastane
problem.

O poslovnih prostorih odloča
LUZ (Ljubljanski urbanistični za-
vod) o namembnosti pa stano-
vanjsko podjetje. Ob tej ugotovi-
tvi smo na seji slišali tudi pojasni-
lo, da izvršni svet nima izdelane
strategije in da tudi nima možno-
sti odločanja na tem področju. Ne
glede na to pa je na seji prevlada-
lo mnenje, da ne gre toliko za ne-
posredno odločanje ampak bolj
za politiko, za usmeritev, ki pa je
nimamo. Čimprej se moramo do-
kopati do ustrezne usmeritve na
tem področju, kar bo obenem tu-
di omogočilo revitalizacijo ožjega
središča našega tnesta.

Člani predsedstva občinske or-
ganizacije ZKS so na isti seji
obravnavali tudi rezultate gospo-
darjenja v prvih treh mesecih le-

tošnjega leta. O istem vprašanju
so govorili tudi na eni od prete-
klih sej. Takratna ugotovitev, da
so rezultati gospodarjenja čedalje
slabši, da upada izvoz in da naraš-
ča število delovnih organizacij z
rdečimi številkami je narekovala
določeno akcijo. Člani predsed-
stva so se dogovorili, da bodo
ustanovili posebne skupine, ki
bodo obiskale posamezne delov-
ne organizacije in se tam pogovo-
rili o njihovi problematiki. Na seji,
26. maja so vodje delovnih skupin
na kratko poročali o rezultatih teh
obiskov.

Iz poročil povzemamo, da se na
primer Kartonažna tovarna po-
časi prilagaja zahtevam trga, da
pa ima velike težave, ker jeupa-
del izvoz v vzhodne države. Me-
dex izvaža v manjših količinah
kot poprej, vendar še vedno
ustvari približno za en milijon do-
larjev deviz. Univit izvaža v drža-
ve EGS hrano v obliki polproiz-
vodov, spopada pa se z nelojalno
konkurenco jugoslovanskih po-
djetij. Za Pletenino je vsak po-
skus razvoja prevelik zalogaj in bi
zato morala tesneje sodelovati z
drugimi OZD, Agrotehnika-Gru-
da je tipična uvozno izvozna orga-
nizacya, ki pa ji krojijo usodo
predpisi. V Domu imajo notranje
težave, ki so predvsem kadrovske
narave. Semenarna ima nepri-
memo več izvoza kot uvoza, ven-
dar pa je še vedno premalo pro-
dorna na tujem trgu. Zelo so se
izčrpali, ko so zgradili novo halo v
občini Vič-Rudnik. Spopadajo pa
se z birokratskimi predpisi zaradi
katerih se večkrat zgodi, da leži
uvoženo seme predolgo na carini.
Po določenem času začne kaliti in
škoda je tu.

Na seji so sklenili, da bodo de-
lovne skupine še nadalje obisko-
vale delovne organizacije. N. I.


